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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért sért törvényt a Fővárosi Kormányhivatal? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

2021. február 04-én egy helyi lakos közérdekű bejelentést nyújtott be a Fővárosi 
Kormányhivatalhoz a XXII. kerületi önkormányzat jogszerűtlen működése miatt. A levelet 2021. 
február 10-én átvették a visszaérkezett átvételi igazolás alapján. A közérdekű bejelentésre azonban a
mai napig nem válaszoltak annak ellenére, hogy a panaszokról és a közérdekű bejelentésekről szóló 
2013. évi CLXV. törvény (Panasztv.) 2. § (1) bekezdése alapján 30 napon belül kell válaszolni és 
amennyiben elhúzódik a válaszadási határidő, arról is tájékoztatni kell a beadványozót. A válasz 
elmaradása után keresett meg engem a problémájával az állampolgár.

Az ügy jogi hátterének tisztázása érdekében írásbeli kérdést nyújtottam be az igazságügyért felelős 
miniszternek, amelyre K/16018/1. számon válaszolt. Ebben a válaszban egyértelművé teszi az 
igazságért felelős miniszter, hogy „[a] határidő meghosszabbodása esetén is garanciát biztosít a 
panaszos, illetve közérdekű bejelentő részére: a Panasztv. 2. § (2) bekezdése értelmében ilyen 
esetben a panaszost, illetve közérdekű bejelentőt egyrészt egyértelműen tájékoztatni kell a vizsgálat 
meghosszabbodásának indokairól, másrészt minden esetben közölni kell az elintézés várható 
időpontját.”

Látható tehát, hogy a Fővárosi Kormányhivatal a késedelmes válaszával mindenképpen megsértette 
a Panasztv. rendelkezéseit, hiszen a válaszadási kötelezettségük akkor is fennáll, amennyiben a 
panasz alapján való vizsgálat hosszabb időt vesz igénybe.

Fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat:

1) Miért nem válaszolnak a kormányhivatalok a Panasztv. szerinti bejelentésekre?



2) Mikor várhatnak választ az érintettek beadványaikra?

3) Hogyan fordulhat elő, hogy Magyarországon a kormányhivatalok jogszerűtlenül működnek?

4) Mikorra kívánja megszüntetni a Fővárosi Kormányhivatal jogszerűtlen működését?
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